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Neohlášená návštěva amerického prezidenta Joe Bidena v Kyjevě se

ukázala jako letmá, ale plná hlasitých prohlášení a slibů. Cesta šéfa

Bílého domu byla až do poslední chvíle utajena - zástupci jeho

administrativy všemi možnými způsoby popřeli jakoukoli možnost

výskytu amerického vůdce na ukrajinském území. Utajení, s nímž

byly přípravy na návštěvu prováděny, přispělo k příchodu pana

Bidena, stejně jako zvuky sirény, které zněly během jeho procházky

ulicemi Kyjeva. Výroky amerického vůdce o Rusku se ukázaly jako

poměrně tvrdé a výhružné. Podle Joea Bidena se spojenci dohodli, že

Ukrajině dodají 700 tanků, více než 1000 obrněných vozidel a 2

miliony dělostřelecké munice. Z Kyjeva odjel americký prezident do

Varšavy, kde má pronést projev,

https://www.kommersant.ru/doc/5840085
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Владимир
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Владимир Зеленский попросил у Джо Байдена дальнобойное

оружие. Но что ответил на это президент США, доподлинно

неизвестно

 

Фото: Evan Vucci / Pool / AP

По мере приближения годовщины ввода российских войск на

территорию Украины в США и Европе все громче говорили о

том, что американский президент за год конфликта так и не

удосужился посетить Киев, где побывали почти все лидеры

стран G7. Но как только стало известно о запланированном

визите Джо Байдена в Польшу 21 февраля, сразу же поползли

слухи, что глава Белого дома может заехать и в Киев.
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Возможность подобного сценария администрация президента

США всячески отвергала и даже накануне поездки через СМИ

давала понять, что там считают подобную поездку

«неоправданным риском».

Поэтому, когда утром 20 февраля Киев оказался в невиданных

перекрытиях и пробках, заместитель главы МИД Украины

Андрей Мельник намекнул на появление в городе «главного

партнера», а над Польшей взмыли разведывательные самолеты

ВВС США, практически не оставалось сомнений, что к

Владимиру Зеленскому едет Джо Байден. Хотя без фото- и

видеоподтверждений в это до конца не верилось.

Но вот появилось первое и весьма эффектное видео: Джо

Байден, снятый издалека, прогуливается в сопровождении

Владимира Зеленского по Михайловской площади под вой

сирены, возвещающей о воздушной тревоге. Правда, позднее,

как написали западные СМИ, выяснилось, что никаких

обстрелов в момент нахождения господина Байдена в Киеве не

было, и вообще зачем включили сирену, было непонятно,

поскольку договоренность с Москвой о «ненападении» была

достигнута. Как сообщил советник президента по национальной

безопасности Джейк Салливан, США за несколько часов до

приезда главы Белого дома в украинскую столицу известили

российское руководство о своих планах, «чтобы избежать

прямого конфликта между ядерными державами».

Ситуацию окончательно прояснил зампред Совбеза РФ Дмитрий

Медведев. «Байден, предварительно получив гарантии

сохранности, съездил наконец в Киев»,— написал он в Telegram.

Между тем цель визита обозначил сам Джо Байден. Он заявил,

что приурочил поездку «к годовщине жестокого вторжения

России в Украину». По его мнению, визит должен был

«подтвердить непоколебимую приверженность демократии,

суверенитету и территориальной целостности Украины». «Когда

https://t.me/medvedev_telegram/271
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Путин (президент РФ Владимир Путин.— “Ъ”) начал свое

вторжение почти год назад, он думал, что Украина слаба, а

Запад разобщен… Но он был глубоко неправ… За последний год

США создали коалицию из стран от Атлантики до Тихого

океана, чтобы помочь защитить Украину беспрецедентной

военной, экономической и гуманитарной поддержкой, и эта

помощь будет продолжаться»,— сказал президент США.

В ходе визита Байден анонсировал новый пакет военной

помощи на $500 млн.

Ожидаются поставки артиллерийских боеприпасов,

противотанковых систем, радаров для наблюдения за

воздушным пространством. Кроме того, глава Белого дома

пообещал на этой неделе ввести очередные санкции против

представителей российских элит и компаний, связанных с

оборонной промышленностью.

Беседуя с президентом Зеленским, Джо Байден напомнил, как

разговаривал с ним 24 февраля 2022 года: «Вы сказали мне, что

слышите взрывы где-то сзади. Я этого никогда не забуду. Мир

вот-вот должен был измениться. Вы сказали, что не знаете,

когда мы снова сможем поговорить. В ту темную ночь год назад

мир в буквальном смысле готовился к падению Киева.

Возможно, даже к концу Украины. Год спустя Киев стоит. И

Украина стоит. Демократия стоит».

США и другие страны НАТО помогут Украине подготовиться к
весеннему контрнаступлению

Джо Байден выразил сдержанный оптимизм по поводу исхода

конфликта. Заверив, что США будут поддерживать Украину

«столько, сколько потребуется», он отметил, что впереди всех

«ждут очень трудные дни, недели и годы». «Россия ставила

своей целью стереть Украину с карты мира. И захватническая

война Путина терпит неудачу»,— заявил президент США.

https://www.kommersant.ru/doc/5785056?from=doc_vrez


5/12

Впрочем, помимо громких заявлений глава Белого дома припас

и кое-какую конкретику. Во время пресс-конференции по

итогам переговоров он сообщил: США и 50 стран-партнеров

передадут Украине более 700 танков, больше 1 тыс.

бронемашин, 1 тыс. артиллерийских систем и более 2 млн

снарядов. Откуда союзники, весь последний месяц заявляющие

о пустеющих военных складах, возьмут столько вооружений и

когда оно будет поставлено, президент США не уточнил.

По словам Владимира Зеленского, он обсудил с гостем из

Вашингтона и поставки дальнобойных ракет.

И хотя о том, привело ли это обсуждение к какому-то решению,

ничего не известно, президент Украины заверил, что результаты

визита Джо Байдена будут «видны на поле боя». В целом же

господин Зеленский был явно доволен: как-никак Украину

впервые за 15 лет посетил президент США. До этого последним

главой Белого дома, посетившим украинскую столицу, был

Джордж Буш-младший. Впрочем, сам Джо Байден, будучи в

статусе вице-президента, часто навещал Украину — последний

раз в январе 2017 года, перед передачей власти

республиканскому тандему Дональда Трампа и Майка Пенса. По

словам Владимира Зеленского, переговоры получились

«содержательными и важными», а сам визит стал «важнейшим

за всю историю украино-американских отношений». Он

выразил уверенность, что Украина добьется «исторических

достижений» при поддержке США и других союзников.

Пробыв в Киеве около пяти часов, Джо Байден отправился в

Варшаву, где 21 февраля вновь будет говорить о российско-

украинском конфликте. Как говорят в Вашингтоне, в своей речи

он «пошлет сигнал Путину и российскому народу».

Mezitím ze všech ruských představitelů nejpodrobněji zhodnotil

návštěvu Dmitrij Medveděv. Poznamenal, že pan Biden „slíbil

spoustu zbraní“ a na setkání obou prezidentů „byla vzájemná
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zaklínadla o vítězství, které přijde s novými zbraněmi a odvážnými

lidmi“. "Západ skutečně dodává zbraně a peníze do Kyjeva docela

pravidelně... ale pokud jde o lidi... tady je to složitější," stěžoval si

Medveděv. Podle jeho výpočtů nyní v hranicích Ukrajiny žije 20-25

milionů lidí, zatímco v roce 2001 byla populace asi 48,5 milionů lidí.

Bývalý prezident Ruské federace se domníval, že pokračující odliv

obyvatelstva „je odpovědí na otázku, kdo je budoucnost“.

Alexej Zabrodin

Vojenská operace na Ukrajině

Přečtěte si více 

Vládní komise pro legislativní činnost v pondělí schválila novely

trestního zákoníku, které mají za cíl zmírnit postih za daňové trestné

činy: podnikatelé mají zaručeno, že při zaplacení všech nedoplatků a

penále nebudou trestně odpovědní. Rovněž by se měly výrazně

zkrátit lhůty pro stíhání za daňové úniky: budou ve skutečnosti

postaveny na roveň lhůtám uchovávání ohlašovací dokumentace.

Takové ústupky slíbil prezident Vladimir Putin byznysu už před

rokem, ale realizace jeho pokynů se kvůli neshodám mezi resorty

zdržela. Expert říká, že dokončení prací na návrhu zákona je velmi

dobrou zprávou, na kterou se netrpělivě čeká.

https://www.kommersant.ru/gallery/5229918?from=doc_vrez
https://www.kommersant.ru/gallery/5229918?from=doc_vrez
https://www.kommersant.ru/gallery/5229918?from=doc_vrez
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Nové novely trestního zákoníku podle vlády pomohou podnikatelům, kteří se

dopustili daňového porušení, vystoupit ze stínu a napravit, aniž by byli trestně

odpovědní.

 
Foto: Alexander Korjakov, Kommersant

Nové novely trestního zákoníku podle vlády pomohou podnikatelům,

kteří se dopustili daňového porušení, vystoupit ze stínu a napravit,

aniž by byli trestně odpovědní.

 

Foto: Alexander Korjakov, Kommersant

Vládní komise pro legislativní činnost RF schválila 20. února novely

trestního zákoníku (TZ) s cílem liberalizovat trestní odpovědnost za

trestné činy související s daňovými úniky. Kabinet by ho měl podle

očekávání schválit ve středu na příštím jednání, poté bude návrh

zákona předložen Státní dumě. Kommersantu to oznámil zdroj z

vlády.

Návrh zákona, se kterým se Kommersant seznámil, ukládá

vyšetřovateli vydat rozhodnutí o odmítnutí zahájení trestního stíhání

nebo zastavení již zahájeného,   pokud podnikatel zaplatí nedoplatek a

odpovídající penále. Navíc se zkracuje promlčecí lhůta trestní

odpovědnosti podle příslušných článků trestního zákoníku z deseti

na šest let. K tomu autoři návrhu navrhují snížit výši maximální

sankce u daňových položek: podle čl. 199-199.2 trestního zákoníku -
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od šesti nebo sedmi do pěti let vězení a podle čl. 199,4 - od čtyř do tří

let. Přesouvají se tak do kategorie trestných činů malé a střední

závažnosti a promlčecí doba je u nich nižší.

Vysvětlivka k návrhu zákona uvádí, že byl vyvinut v souladu s

prezidentským příkazem vydaným v dubnu loňského roku, „aby se

snížily negativní důsledky pro ruskou ekonomiku v moderních

podmínkách“. Podle zdroje Kommersant ve vládě se vývoj dodatků

zpozdil kvůli neshodám mezi ministerstvem spravedlnosti (fungovalo

jako hlavní vykonavatel) na jedné straně a ministerstvem financí a

vyšetřovacím výborem Ruska ( TFR) na straně druhé.

Tyto útvary se obávaly, že navrhované zkrácení promlčecí doby

prakticky znemožní stíhání neplatičů v situacích, kdy jsou výše

způsobené škody značné. V těchto případech je totiž daňová kontrola

na místě prováděna v časovém horizontu co nejblíže maximální

povolené hranici (tři roky předcházející roku kontroly). Rozhodnutí

finančního úřadu navíc ještě musí nabýt právní moci, na jeho základě

musí být zaslána výzva, na jejíž vyřízení jsou dány dva měsíce, a to

vše může trvat až pět let. Hrozí proto, že ve složitých a nepřehledných

případech rok, který zbývá do uplynutí promlčecí doby trestní

odpovědnosti, nemusí stačit k vyšetření trestného činu, posouzení

případu soudem a vynesení rozsudku, obával se Ministr financí.

Jako alternativu TFR a ministerstvo financí navrhly jednoduše zvýšit

minimální výši škody, pro kterou je nyní stanovena maximální

sankce, ze 45 milionů na 100 milionů rublů. Podle výsledků

mezirezortních dohodovacích řízení však byla tato varianta

zamítnuta - v rozporu s řešením prezidentova úkolu snížit

administrativní tlak na podnikání, uvedl zdroj Kommersant.

To je velmi dobrá zpráva, říká Vadim Zaripov, vedoucí analytické

služby Pepeliaev Group. Připomíná, že byznys na tyto úpravy čekal

více než rok: prezident dal odpovídající pokyn na setkání s organizací

Business Russia v únoru 2022.
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Pro podnikatele může být obtížné prokázat svou dobrou víru o sedm

nebo osm let později, řekla tehdy Vladimiru Putinovi Jekatěrina

Avdějeva, vedoucí expertního centra pro politiku trestního práva

Delovaya Rossija. „Daňový úřad nyní vidí porušení téměř v reálném

čase a deset let se zdá být příliš dlouhá doba na identifikaci a

vyšetřování. Možná nestojí za to trestat podnikatele za minulá období

jen proto, že jeho protistrana neuchovala dokumenty po lhůtě? A

vymáhání daňových nedoplatků by nemělo jít do trestně-právní

roviny, trvala na svém paní Avdějeva.

Prezident v komentáři k jejímu projevu připustil, že dříve tomuto

problému „jaksi nevěnoval“ pozornost, ale „vždy vycházel z toho, že

je to samozřejmé, je to v rámci zdravého rozumu“. "Pokud je dluh

splacen, jaký má smysl zahájit trestní řízení a stíhat lidi, což

způsobuje problémy v práci?" přemýšlel. Pokud jde o podmínky

uchovávání dokumentů a promlčecí lhůtu, „šest a deset let je jasný

rozpor“ a s tím je třeba něco dělat, uvedla hlava státu: „Nechci teď

říkat, jak to by mělo být vyřešeno, ale je třeba to vyřešit, souhlasím

“(citace z oficiálních webových stránek Kremlu).

Reklama – pokračování níže

Nyní se lhůty pro vyšetřovatele budou prakticky shodovat s

požadavky na uchovávání dokumentů, které ukládá daňový řád,

vysvětluje Vadim Zaripov: šest let pro promlčecí lhůtu a pět let pro

dokumenty, nyní mezi nimi činí mezera pět let. Nyní navíc mohou

daňoví poplatníci počítat s tím, že v případě uhrazení všech

doúčtovaných plateb s nimi nebude zahájeno trestní stíhání. „Nyní se

to tak děje v 95 % případů, ale někdy jsme se stále setkali s tím, že

lidé po obdržení žádosti platí, ale stále jsou proti nim zahájena řízení.

To samozřejmě velmi snižuje motivaci uspokojit všechny náležitosti

daně,“ podotýká právník. A konečně, pozměňovací návrhy odstraňují

mezeru, která stále existovala mezi velkými a zvláště velkými

nedoplatky, dodává pan Zaripov. Nyní je škoda až 45 milionů rublů.

do tří finančních let je považován za trestný čin menší závažnosti, a

pokud je alespoň rubl více než 45 milionů, pak jde okamžitě do



10/12

kategorie závažných. V případě přijetí vládního návrhu zákona se

tato kategorie trestných činů přesune do kategorie středně závažných

případů, podotýká expert.

Pokud jde o obavy ministerstva financí ze zkrácených lhůt stíhání,

takové podmínky podpoří finanční úřady, aby kontroly nezdržovaly a

rozhodovaly se na základě jejich výsledků, jak tomu často bývá, si je

jistý Vadim Zaripov, jinak prohrají vhodný „kriminální-fiskální kyj“

pro sražení daňových dluhů. A ideální by bylo, kdyby se podobná

omezení rozšířila i na případy celních úniků, uzavírá právník.

Maria Makutina, Anastasia Kornya

Zakladatel Wagner PMC Jevgenij Prigožin uvedl, že otázky dodávek

potřebného množství munice zůstávají absolutně nevyřešené.

Zároveň pan Prigozhin poznamenal, že v zemi je munice.

Evgeny Prigozhin v roce 2016

 
Foto: Dmitrij Azarov, Kommersant

Evgeny Prigozhin v roce 2016

 

Foto: Dmitrij Azarov, Kommersant

„Nemohu tento problém vyřešit, navzdory všem svým známým a

spojením. Všechno se potápí a lepí. Nepřijímají se žádná

rozhodnutí,“ uvedl Jevgenij Prigožin ve zvukové zprávě zveřejněné
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jeho tiskovou službou . Zakladatel Wagner PMC podle svých slov sám

ví, kde se nacházejí muniční sklady a jejich čísla šarží. "Přesně vím,

co jsou zač," dodal.

„Nikdo nechápe, kde se vzaly určité limity, odkud se vzaly postupy,

pro které potřebujete získat (munici. - Kommersant ) . Nikdo neví,

jak podepsat určité dokumenty. Všichni přikyvují, ukazují prstem

nahoru a říkají: „Víte, Jevgeniji Viktoroviči, máte tam těžký vztah... a

proto se musíte jít omluvit, pak vaši bojovníci dostanou munici,“

řekl. Jevgenij Prigožin zároveň řekl, že neví, komu by se měl omluvit.

Podle zakladatele Wagner PMC, když Sergej Surovikin velel skupině

jednotek speciálních operací, nebyly žádné problémy s municí. "Ti,

kteří nám brání vyhrát tuto válku, přímo pracují pro nepřítele,"

uzavřel.

16. února se na kanálech Telegram spojených s PMC objevilo video,

ve kterém čtyři ozbrojení muži hlásili, že jejich jednotka byla „zcela

odříznuta od dodávek munice“. Později Jevgenij Prigožin potvrdil , že

muži na videu byli bojovníci Wagner PMC. Poté uvedl, že již obešel

„všechny známé“ kanceláře v Moskvě, aby poskytl PMC dodávky

munice, a je připraven v tom pokračovat.

Přečtěte si více o situaci na Ukrajině v online vysílání

Kommersantu .

Milena Kostereva

 

 

https://t.me/concordgroup_official/473
https://www.kommersant.ru/doc/5827651
https://www.kommersant.ru/doc/5839583
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